
Hvor mange andre 
gjelder dette?

– Er det ikke en skandale at kommunens forvaltning ikke kan anvende tomtefesteloven riktig? Guttorm 
Ihlebæk er spent på hvor mange andre som kan vente seg et beløp inn på kontoen.

Eli og Guttorm Ihlebæk syntes kommunen gikk over streken da den krevde inn forhøyet tomtefesteleie for nærmere 10.000 kroner ni måneder bakover i tid. GEIR A. CARLSSON
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Tomtefester Ihlebæk snytt av kommunen

Får tilbakebetalt
flere tusen kroner
Guttorm Ihlebæk
stusset på at
kommunen krevde
inn forhøyet
tomteleie bakover i
tid. Nå får han tilbake-
betalt nærmere
10.000 kroner.
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Eli og Guttorm Ihlebæk syntes kommunen gikk over streken da den krevde inn forhøyet tomtefesteleie for nærmere 10.000 kroner ni måneder
bakover i tid. Nå vil også flere titalls andre huseiere få penger etterbetalt.

ARNE BØRRESEN
arne@f-b.no

blir skriftlig opplyst, så vi selv
kan kontrollere dette.

– Men det store spørsmålet
er: – Hvor mange andre gjelder
dette? Hvor mange flere har
uvitende blitt utsatt for det
samme? undres Ihlebæk.

Brukte advokat
– vant frem
Morgan Evensen, bosatt i Hug-
insvei ved Kjølbergsskogen,
forteller til Fredriksstad Blad at
han i 2019 tok en tilsvarende
kamp med kommunen:

– Jeg protesterte slik Ihlebæk
har gjort, uten at noe skjedde.
Det var som å stange hodet i
veggen. Først da jeg hyret inn
en advokat forsto kommunen at
den var på ville veier, forteller
Evensen, og viser frem et brev
skrevet av advokat Jarran Dolve
i Help Forsikring.

Her henviser Dolve til Tomte-
festelovens paragraf 15, sjuende
ledd – hvor det presiseres at av-
giften ikke kan innkreves etter-
skuddsvis.

Dermed fikk Evensen tilbake-
betalt økningen i tomteleien fra
1. januar 2019 til han mottok
kravet 4. november samme år.

Har foreløpig
funnet 40 saker
Fredriksstad Blad har spurt
etatssjefen for avdeling bygg og

– Det er ikke mer enn rett og ri-
melig. Å betale en avgiftsøk-
ning i mange måneder før kra-
vet kommer, hører ingensteds
hjemme, sier den pensjonerte
musikeren i klartekst.

Ble avkrevd avgift
for ni måneder
Det var 14. september i fjor
Guttorm Ihlebæk og kona Eli
fikk beskjed fra Fredrikstad
kommune om at leien av tom-
ten i Sigerstadveien på Kongs-
ten hadde gått opp fra 2.326 til
13.165 kroner året med virkning
fra 1. januar 2022.

De fikk samtidig varsel om at
hele beløpet skulle betales inn
ved det fjerde og siste forfallet
på de kommunale regningene
senere samme år.

Ekteparet Ihlebæk reagerte
på praksisen og tok kontakt
med kommunen både muntlig
og skriftlig – men fikk intet ge-
hør.

Men etter at Fredriksstad
Blad omtalte Ihlebæks kamp
mot kommunen for kort tid si-
den, så begynte ting å skje.

Torsdag denne uken fikk ek-
teparet et brev fra avdelingsin-
geniør Abdulmajid Kewan Dla-
war som skriver:

«I denne forbindelse har
Fredrikstad kommune blitt
gjort oppmerksom på at det
ikke kan tas betalt for perioden
før et slik varsel er sendt ut».

Og; «Vi takker for hvordan det
har blitt rettet fokus på dette».

Videre forsikrer Dlewar at
tomtefesteavgiften fra 1. januar
til 14. september vil bli tilbake-
betalt.

Skandaløst
Ihlebæk: – Men er det ikke en
skandale at kommunens for-
valtning ikke kan anvende
tomtefesteloven riktig!? I sitt
forrige brev brukte de paragraf
14 om panterett om saken. Og
brevet inneholder ingen bekla-
gelser, så vidt vi kan se.

Han tilføyer: – Vi kommer til å
skrive et brev til kommunen der
vi vil etterlyse en unnskyldning
og kreve at vårt tilgodehavende

eiendom i Fredrikstad kommu-
ne, Thea Stenersrød Gaulen,
om hvor mange andre av byens
1.900 tomtefestere som har fått
krav om å betale forhøyet
tomteleie med tilbakevirkende
kraft:

– En foreløpig gjennomgang
viser at det kan dreie seg om
cirka 40 saker.

– Hvor mye penger må kom-
munen tilbakebetale disse
tomtefesterne?

– Beløpet som er fakturert for
høyt, beløper seg samlet til i
underkant av 200.000 kroner,
opplyser Stenersrød Gaulen og
understreker:

– Som følge av en annen hen-
vendelse om dette før påske,
har kommunen vurdert sin
praksis og rutinene våre i saker
om oppregulering av festeav-
gift, opp mot tomtefestelovens
paragraf 15, 7. ledd.

– Noen ganger tar det litt tid
fra det tidspunktet kommunen
kunne regulere festeavgiften,
til reguleringen faktisk skjer. I
disse tilfellene har kommunen,
som følge av en feiltolkning av
paragraf 14, fakturert den nye
festeavgiften tilbake til tids-
punktet avgiften kunne vært
regulert, understreker Steners-
rød Gaulen og legger til:

– I stedet for å la den nye av-
giften løpe når reguleringen

faktisk skjer, slik loven gir an-
visning på. Rutinene og praksi-
sen blir nå endret, og kommu-
nen vil gå gjennom tilsvarende
saker tre år tilbake, for å se om
flere kan ha blitt fakturert ny
avgift.

– Disse vil bli kontaktet, og få

tilbakebetalt i de tilfellene der
det er betalt for mye. Vi bekla-
ger de ulemper dette har med-
ført for de involverte, poengte-
rer etatssjefen overfor FB.
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